

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, September 1978

FIRST INSTALMENT OF SOCIAL FUND AID FOR 1978

APPROVED (1)

The Commission has approved the first 1978 allocations of aid from the European Social Fund for manpower training and redeployment.

The aid - in the form of non-repayable grants - allocated in this first instalment totals some 165 million EUA (2). The Social Fund has a total budget for allocation in 1978 of 570 million EUA. Further allocations will be announced in the coming months. The overall proportional allocation of Social Fund aid to the Member States in 1978 under the various headings will not be clear until the end of the year accordingly no conclusions concerning total allocations from the Fund can be derived from the appended table relating to the first instalment.

Under the Social Fund rules, the Commission will reimburse up to 50% of the cost of retraining schemes financed by a public authority, and will make a contribution to privately organized schemes equal to that made by the public authorities.

Applications for aid from the Social Fund are first scrutinized by the Commission departments for their conformity with Fund regulations and administrative rules. They are then considered by the Social Fund Committee, a body composed of Government, trade union and employers' representatives from the Member States.

Finally in the light of the Committee's opinion, the Commission takes a decision on the applications.

A. Aid for particular categories and sectors

Under this heading the Social Fund can assist training schemes for: persons leaving agriculture, persons leaving the textile industry or acquiring new skills in the textile and clothing industries; migrant workers; and young people who are unemployed or seeking their first job. In the first instalment of aid some 84.11 million EUA has been allocated to such schemes of which 46.06 million EUA is for the training of young people.

B. Aid for the handicapped for certain regions and for certain industries

Under this heading, the Social Fund can grant financial assistance to retraining schemes for workers threatened with redundancy in the poorer regions of the Community and for those affected by technological progress of difficulties in particular groups of undertakings. Aid is also given under this head to schemes for the handicapped. In the first aid allocation, grants totalling some 80.90 M EUA have been approved for such schemes, of which 27.45 M EUA is for the handicapped.

(1) C(78)942

(2) The figures are based on the rates for the EUA applying in May 1978, i.e.
1 EUA = Bfr 39.89, DM 2.56, Fl 2.73, £ 0.67, Dkr 6.99; FF 5.70, Lit 1070.51

DETAILS OF SOCIAL FUND GRANTS APPROVED IN THE FIRST SERIES 1978

	AGRICULTURE/ TEXTILE/ CLOTHING	MIGRANTS	HANDICAPPED	YOUTH	REGIONS	TECHNICAL PROGRESS	GROUPS OF UNDERTAKINGS	TOTAL
BELGIUM	-	0,03	0,12	2,40	-	0,25	-	2,80
DENMARK	-	0,08	-	2,76	3,78	-	0,54	7,16
FRANCE	7,34	1,30	0,63	5,25	5,48	0,71	-	20,71
IRELAND	0,68	0,05	6,77	8,31	12,18	-	-	27,99
ITALY	3,18	6,99	6,67	16,45	3,47	15,23	-	51,99
LUXEMBOURG	-	-	-	0,17	-	-	-	0,17
NETHERLANDS	0,38	-	-	-	-	0,87	-	1,25
FEDERAL REPUBLIC OF GERMANY	7,61	4,12	11,31	1,24	4,03	-	-	28,31
UNITED KINGDOM	5,85	0,44	1,95	9,48	6,73	0,18	-	24,63
TOTALS IN THE FIRST SERIES	25,04	13,01	27,45	46,06	35,67	17,24	0,54	165,01

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
POKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, septembre 1978.

APPROBATION DES DEMANDES D'AIDE AU FONDS SOCIAL - PREMIERE TRANCHE 1978 (1)

La Commission a approuvé le financement de la première tranche de demandes d'aide au Fonds social européen pour 1978 en faveur des activités de formation et de readaptation professionnelles.

Les aides non remboursables du Fonds social au titre de cette première tranche se montent à environ 165 millions d'unités de compte européennes (2). Le budget du Fonds social pour 1978 prévoit un engagement total de crédits de 570 millions d'UCE. D'autres aides provenant du Fonds seront annoncées au cours des mois à venir. Le résultat final de la repartition des crédits à accorder en 1978 aux pays membres dans les différents domaines d'intervention ne s'établira pas avant la fin de l'année. Le tableau de la première tranche (voir annexe) ne permet pas de tirer des conclusions concernant les allocations totales du Fonds social.

Conformément aux règles régissant le Fonds social, la Commission peut rembourser 50 % du coût des projets de réadaptation professionnelle financés par une administration. Dans le cas d'un projet mis en oeuvre par des organismes privés, l'aide communautaire est égale à celle des pouvoirs publics.

Les demandes d'aide au Fonds social sont examinées tout d'abord par les services de la Commission du point de vue de leur conformité aux dispositions régissant le Fonds et aux modalités de gestion. Ensuite le Comité du Fonds social, composé de représentants des gouvernements, des syndicats et des employeurs, donne son avis sur les demandes, sur la base duquel la Commission prend sa décision.

A. Actions en faveur de certaines catégories et de certains secteurs.

Le Fonds social peut, à ce titre, accorder une aide en faveur de la réadaptation professionnelle de personnes qui abandonnent l'agriculture ou l'industrie textile, ou qui acquièrent de nouvelles qualifications dans le textile et l'habillement, ainsi que de travailleurs migrants et de jeunes étant sans emploi ou demandeurs d'un premier emploi. Les demandes approuvées à ce titre dans la première tranche représentent environ 84,11 MUCE dont 46,66 MUCE en faveur de la formation des jeunes.

B. Actions par région et par industrie et en faveur des handicapés.

A ce titre, le Fonds social prévoit des aides financières en faveur de projets de réadaptation professionnelle destinés aux travailleurs qui sont menacés de chômage dans les régions pauvres de la Communauté et qui sont touchés par le progrès technique ou par les problèmes propres aux groupes d'entreprises. En outre, les aides aux handicapés sont accordées à ce titre. Le total de ces demandes approuvées se monte à environ 80,90 MUCE dont 27,45 MUCE pour les handicapés.

(1) C(78)942

(2) Les montants sont calculés sur la base du taux UCE du mois de mai 1978.

Selon ces taux 1 UCE = FB 39,89; DM 2,56; HFL 2,73; £ 0,67; Dkr 6,99; FF 5,70;
Lit 1070,51

DETAIL DES AIDES DU FONDS SOCIAL APPROUVEES DANS LA PREMIERE TRANCHE 1978

	AGRICULTURE/ TEXTILE/ HABILLEMENT	TRAVAILLEURS MIGRANTS	HANDICAPES	JEUNES	REGIONS	PROGRES TECHNIQUE	GROUPES D'ENTREPRISES	TOTAL
BELGIQUE	-	0,03	0,12	2,40	-	0,25	-	2,80
DANEMARK	-	0,08	-	2,76	3,78	-	0,54	7,16
FRANCE	7,34	1,30	0,63	5,25	5,48	0,71	-	20,71
IRLANDE	0,68	0,05	6,77	8,31	12,18	-	-	27,99
ITALIE	3,18	6,99	6,67	16,45	3,47	15,23	-	51,99
LUXEMBOURG	-	-	-	0,17	-	-	-	0,17
PAYS BAS	0,38	-	-	-	-	0,87	-	1,25
R.F.A.	7,61	4,12	11,31	1,24	4,03	-	-	28,31
ROYAUME UNI	5,85	0,44	1,95	9,48	6,73	0,18	-	24,63
TOTAUX de la première tranche	25,04	13,01	27,45	46,06	35,67	17,24	0,54	165,01